
Referat af skolebestyrelsesmødet 
tirsdag d. 17. september 2019 kl. 18.30-21.00. 

Familieklassen 

 

 

Mødedeltagere:  

 

Forældrerepræsentanter: Heidi Buch, Karen Ethelberg Ejerskov, Tanja Grube Madsen, Kristian Rasmus Skov, Mustafa Diken og Jena Nielsen 

 

Suppleanter:  

 

Medarbejdere: Mette S. Gertz (MS), Nina Elmelund Nielsen (NIN) 

 

Skoleleder: Jennie Thomsen (JT), HH er inviteret med som gæst. 

 

Elevrådsrepræsentanter: Alberte Wieland Borgermann og Rikke Haurum Wivegård   

Elevsuppleant:  

 

Afbud: Mette Mikkelmann og Caroline Reinholdt Baasch. 

 

 

Mødeleder/ ordstyrer: Karen Ethelberg Ejerskov 

 

Referent: Jennie Thomsen  

 

Næste møde: Onsdag d. 23. oktober kl. 18.30- 21.00 

 

   

 

 



 

   

   
Emne   

Formål med punktet   

   

Proces   

kl. 18.30-18.35 

   

   

Pkt. 1. 

Godkendelse af referat   

Godkende og underskrive 

referatet fra mødet i juni 

 

Referatet blev rundsendt og underskrevet. 

 

  

kl. 18.35-18.45 Pkt. 2. 

Udarbejdelse af telefonliste 

Drøftelse og beslutning Telefonliste med skolebestyrelsesmedlemmernes 

tlf.nr. blev udarbejdet. 

 

Tilknytning af skolebestyrelsesmedlemmer for 

skoleåret 2019-2020 på de enkelte årgange.  

0.årg.: Mette 

1. årg.: Heidi 

2. årg.: Tanja 

3. årg.: Mustafa 

4. årg.: Jena 

5. årg.: Kristian 

6. årg.: Karen 

 

Opfordring til at de skolebestyrelsesmedlemmer, 

som endnu ikke har fået taget billede til 

glasrammen får det gjort. Billederne tages i Click i 

Svendborg Centrum. 

 

JT sørger for at ovenstående liste lægges på 

Opslagstavlen på Intra. Der udsendes kort skriv til 

kontaktforældrene.  

Skolen sørger for at listen over kontaktforældre 

opdateres.  

  



 

kl. 18.45-19.00 Pkt. 3.  

Præsentation af 

elevrådsrepræsentanter 

Nyt fra elevrådet  

Orientering og drøftelse   

 

Punktet udgår da der ikke er 

valgt elevrådsrepræsentanter 

endnu. 

 

Der har været afholdt et elevrådsmøde. På første 

møde præsenterede eleverne sig for hinanden og 

de fortalte hver især, hvorfor de havde valgt at 

stille op til elevrådet.  

Der var valg til skolebestyrelsen. Jvf. vedtægterne 

for elevrådet kan der kun sidde to 

elevrådsrepræsentanter i skolebestyrelsen. Efter 

kampvalg blev Alberte og Caroline valgt til at 

sidde i skolebestyrelsen, mens Rikke er suppleant.  

 

Mandag d. 23. september skal Alberte, Caroline 

og Rikke deltage i Elevforum på Nymarksskolen. 

Dagen er planlagt af Danske skoleelever. 

 

Elevrødderne har været rundt i klasserne og 

spørge om oprydning på skolens områder. De har 

bl.a. i klasserne drøftet, hvordan skolens 

udeområder ser ud, samt hvad elevrådet kan gøre 

for, at skolens områder er rene, pæne og 

vedligeholdte.  

 

  

kl. 19.00-19.20 Pkt. 4.  

Orientering fra ledelsen 

 

Orientering, drøftelse og 

beslutning 

 

Ansættelsessamtaler 

Karen og Tanja deltager i ansættelsesudvalget.  

 

Batteri-indsamling i klasserne 

JT er blevet kontaktet af skolens AMR pga. 

batteri-indsamlingen i klasserne. Gamle batterier 

  



kan udsende giftige dampe og vi må derfor ikke 

have gamle batterier stående i klasserne.  

Skolebestyrelsen mener de enkelte klasser fortsat 

skal have mulighed for at tjene lidt ekstra penge til 

klassekasserne bl.a. ved indsamling af batterier. 

Da skolen har ikke et område, hvor klasserne 

batterikasser kan stå, har skolebestyrelsen 

besluttet, at kontaktforældrene er nødt til at tømme 

batterikasserne en gang om måneden. Dette 

meldes ud til alle kontaktforældre, når den færdige 

kontaktforældreliste fra skolen er tilgængelig. 

Beslutningen om tømning én gang om måneden 

evalueres i december måned.  

 

T3 spørgeskemaundersøgelse 

JT informerede om T3 undersøgelse. 

Informationsbrev er sendt til skolens forældre. 

Undersøgelsen slutter 11. oktober.  

 

Penge fra bygningsvedligeholdelsepuljen 

JT informerede om at skolen har søgt og fået 

penge fra den kommunale 

bygningsvedligeholdelsespuljen. Skolen har fået 

penge til følgende: 

- Varme- og solreducerende rullegardiner i 

2.a og 2.b. Pris 129.000 kr. 

- Opsætning af elektroniske vinduesåbnere i 

PLC. Pris 20.000 kr. 



- Etablering af udendørs læringsmiljøer 

bestående af bogstaver og taltavle i 

Thermoplast. Pris 54.000 kr. 

 

 

 

 

Hærværk og tyveri 

Skolen er desværre i øjeblikket præget af en del 

ødelagte eller stjålne ting. Skolens lærere taler 

med eleverne om dette. JT har skrevet ud til 

skolens forældre vedr. problemstillingen og 

opfordrer til at forældrene hjemme taler med deres 

børn om dette. 

 

Kommunikationsprincip 

Udkastet blev drøftet. Der er en del ting som skal 

ændres i udkastet. JT retter princippet til jvf. 

drøftelsen og princippet er punkt på næste 

skolebestyrelsesmøde.  

 

kl. 19.20-19.25 Pause. Tak til elevrødderne 

 

    

kl. 19.25-20.25 

 

Pkt. 5. 

Tilsyn 

Orientering og drøftelse Tilsyn: Elevernes trivsel 

 

JT fortalte om de indsatser skolen laver ift. 

elevernes trivsel. 

- Forstærket indskolingstilbud 

- Værkstedsdrengene 

  



- Samarbejde med Juniorklubben, herunder 

rideterapi-forløb 

- Elev/gruppe/klasse-samtaler 

- Skilsmissegrupper 

- Familieklasse 

- Frikvartersaktiviteter 

- Svaneklub 

- Samarbejde med Kompetencecentret på 1. 

årg. 

- Tæt samarbejde med PPR 

 

 

Trivselsrapporten for skoleåret 2018-2019 var 

sendt ud inden mødet. Skolen har udpeget tre 

punkter, som der skal arbejdes særligt med dette 

skoleår. 

- Ro i klassen 

- At kunne høre hvad læreren siger 

- Elevernes medbestemmelse 

 

Alle årgange har udarbejdet teamkontrakt, hvor 

arbejdet med elevernes trivsel har været et centralt 

punkt.  

 

Alle medarbejdere har fået oplæg af PPR-

konsulent Stine Møller omkring neurosekventiel 

udvikling. Et super godt oplæg som har givet god 

inspiration til det videre arbejde i klasserne. Bl.a. 



præsenterede Stine lærerne og pædagogerne for et 

skema, som kan benyttes til at hjælpe elever, der 

ikke trives i skolen. Skemaet benyttes også i 

familieklassen.  

 

Skolebestyrelsen mener at skolen har stor fokus på 

elevernes trivsel og har sat mange gode indsatser i 

gang, til gode for skolens elever. Vi er godt på vej. 

 

kl. 20.25-20.40 Pkt. 6.  

Princip 

Drøftelse og påbegyndelse af 

princip 

 

Princip for opsparing (klassekasse) på Tved Skole 

blev drøftet. Udkast til nyt princip blev diskuteret 

og skal efterfølgende tilrettes.  

JT undersøger hvad klassekassen helt præcist må 

benyttes til. 

  

  

kl. 20.40-20.55 

   

   

Pkt. 7. 

Nyt fra personalet   

Drøftelse   

   

I SFOén er de godt i gang med en masse 

aktiviteter. Alle skolens områder benyttes. 

Pædagogerne er ved at revidere årshjul og 

læringsmål for SFO-aktiviteterne, så de kan blive 

lagt på den nye hjemmeside.  

 

Fordybelsesdagene er kommet godt i gang og er 

ved at finde en god retning. Der er mindst en 

pædagog med på hver årgang. De ekstra 

ressourcer gør, at der er mange aktiviteter ude af 

huset om fredagen.  

 

  



Alle lærere skal til at udfylde T3-

spørgeskemaerne. Der skal udfyldes et skema pr. 

elev. Det er tidskrævende. Alle lærere har fået 8 

timer til opgaven. Skemaerne er en god måde at 

forberede kommende tre-parts-samtaler på. 

 

Vi er pt. på forkant med tingene. F.eks. er 

Trimdagen allerede planlagt og program for dagen 

er sendt ud til skolens forældre.  

 

Vi er godt i gang med forældremødet. Det er 

generelt nogle goder møder. Det er positivt at 

ledelsen deltager på forældremøderne. 

 

kl. 19.45- 20.00   Pkt. 8.  

Evt.    

   

   Næste SB-møde 

 

- Udarbejdelse af årshjul 

- Princip for lektier 

- Orientering om FSFO. PL inviteres med til 

mødet i november. 

- Skolens sukkerpolitik 

  

 

 

Skolebestyrelsesmøder2019/20   

12/8 kl. 17.00-20.00 

17/9 kl. 18.30-21.00 

23/10 kl. 18.30-21.00 

21/11 kl. 17.00-20.00 

16/12 kl. 18.00-21.00 (inkl. spisning) 



13/1 kl. 18.30-21.00 

18/2 kl. 17.00-20.00 

18/3 kl. 18.30-21.00 

16/4 kl. kl. 18.30-21.00 

11/5 kl. 17.00-20.00 

16/6 kl. 18.00-21.00 (inkl. spisning)   


